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Biel Barceló: “serem bel·ligerants perquè el PP no faci polítiques
a favor de molt pocs” i perquè no “redueixi la nostra llengua a
una peça de museu”
 

Dimarts i dimecres s’ha celebrat al Parlament el debat d’investidura de José Ramón Bauzá, que ha estat elegit president del
govern amb els 35 vots del PP, mentre els 24 diputats del PSM-IniciativaVerds-Entesa, PSOE i GxF hi han votat en contra.

El portaveu del grup parlamentari PSM-IV-ExM, Biel Barceló, ha explicat en el seu discurs els motius del vot contrari de la
coalició a la investidura de Bauzá. Barceló ha recollit el guant llençat pel candidat del PP per arribar a consensos en matèria
d’educació, economia o turisme, però també ha deixat clar que aquests consensos han de passar per la millora del nostre
model econòmic “deixant enrere el model basat en el monocultiu del turisme, la construcció desmesurada i l’especulació”. I
pel que fa a l’educació, el portaveu dels nacionalistes i ecosocialistes ha reclamat un pacte consensuat entre forces polítiques,
sindicals, administracions, pares i mares i mestres per millorar-ne el finançament i establir uns mínims comuns
denominadors: “de continguts, de recursos destinats, i també una llengua vehicular”.

El portaveu nacionalista i ecosocialista ha afirmat que les Illes Balears necessiten un finançament adequat per poder garantir
la tasca executiva i els serveis públics: "sense finançament no hi ha polítiques econòmiques ni socials possibles. Sense
finançament no hi ha autogovern". I ha responsabilitzat tant al PP com al PSOE del dèficit fiscal que pateix el país: "en el
maltractament econòmic de Balears, PP i PSOE s'assemblen com dues gotes d'aigua".

D’altra banda, Biel Barceló ha advertit José Ramón Bauzá que els diputats del PSM-IV-ExM “serem bel·ligerants” si el nou
govern del PP intenta “fer polítiques a favor de molt pocs”. I ha fet una defensa aferrissada de la nostra llengua i cultura
davant els atacs que ja s’albiren: “vostès volen fer desaparèixer la nostra llengua, i en canvi, la nostra cultura és més viva,
diversa i complexa que mai (...) lluitarem des de tots els fronts per barrar el pas a les seves intencions de reduir la nostra
llengua a una peça de museu”, ha dit.

Barceló també ha criticat la intenció del PP de tancar RTVM: “no els agraden els mitjans de comunicació públics que
compleixen amb la seva funció amb professionalitat i independència (...), que denuncien la corrupció”, i ha advertit que
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tancar RTVM significaria “enviar a l’atur a més de 100 professionals i ofegar a tot un sector econòmic”. També ha denunciat
la intenció de “recuperar projectes urbanístics que amenacen espais protegits aquesta passada legislatura, com ara Son Bosc,
Son Baco o Ses Fontanelles”, la qual cosa “suposa tornar enrere, a polítiques superades”.

Pel que fa a l’actitud davant la corrupció, Biel Barceló li ha dit a Bauzá que “vostè com a president té l’obligació de fer el
possible perquè les persones i els partits que han abusat de la confiança dels ciutadans en benefici propi tornin els doblers
robats”. “Ho farà?”, li ha demanat. Així mateix, li ha recordat que el PP d’Alcúdia ha arribat a un pacte de govern amb una
trànsfuga: “convidarà a una trànsfuga a participar del govern municipal d’Alcúdia? Començaria molt malament, sr. Bauzá”.

Podeu llegir el discurs sencer de Biel Barceló en el document adjunt.
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El PSM-EN farà propostes perquè Bauzá i Antich defensin a
Madrid els interessos de Balears
 

El PSM-Entesa Nacionalista ha reunit avui el Consell de Direcció Política a Manacor, per analitzar la situació política
derivada de les passades eleccions al Parlament, al Consell i als ajuntaments, i per planificar l’estratègia política de la
formació de cara als propers mesos.

El secretari general dels nacionalistes, Biel Barceló, ha destacat que el PSM-EN assumeix el paper d’oposició als nous
governs del PP, i es consolida com a tercera força política del país. Barceló ha afirmat: “tenim l’obligació que la gent que ha
confiat en nosaltres vegi que la seva manera d’entendre la política es trasllada a les institucions”. I explica que els
nacionalistes es marquen com a objectiu “aconseguir situar una veu independent dels dos partits centralistes al Congrés dels
Diputats” en les properes eleccions generals.

D’altra banda, Biel Barceló ha valorat “molt positivament” que els presidents Bauzá (PP) i Antich (PSOE, aquest ja com a
expresident) hagin decidit fer un front comú per defensar els interessos de les Illes Balears a Madrid: “ens agradaria veure
que això es materialitza en millores tangibles. Per això, des del grup del PSM-IniciativaVerds-Entesa hi farem arribar
propostes concretes per tal que aquesta pressió damunt el govern de l’Estat es focalitzi en qüestions que les Illes Balears
necessiten resoldre per poder avançar, com ara el finançament, els transports, el reconeixement de la insularitat, etc”.

El secretari general del PSM-EN també s’ha referit al nou govern del PP, del qual ha dit que té “un perfil molt dretes i amb
persones que han manifestat posicions clarament antimallorquinistes”. “És un govern molt a la mida del senyor Bauzá”, ha
dit Biel Barceló.
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Sampol (PSM): "si PP i PSOE s'haguessin unit per defensar els
interessos de Balears fa un any, ara Bauzá tendria 500 milions
més de pressupost"
 

El senador del PSM-Entesa Nacionalista, Pere Sampol, que demà cessarà en l'exercici del càrrec en ser elegits els dos nous
senadors per designació del Parlament, ha comparegut davant els mitjans de comunicació acompanyat pel secretari general
dels nacionalistes, Biel Barceló, per fer un balanç del seu mandat.

Barceló ha agraït la feina feta pel senador: "Pere Sampol ha aconseguit ser la veu independent, distinta del bipartidisme, que
ha fet que es poguessin debatre al Senat temes d'interès per les Illes Balears. Ha superat amb escreix l'objectiu que ens
havíem marcat". Sampol ha explicat que ha traslladat a la cambra alta espanyola iniciatives i inquietuds per reclamar un
finançament just, millores en infraestructures, un transport digne, el retorn i la cura del nostre patrimoni cultural... També ha
proposat mesures a favor del reconeixement de la nostra llengua (ha manifestat sentir-se "orgullós" per haver impulsat la
reforma del reglament per regular l'ús de les llengües oficials al Senat), i relacionades amb els drets socials, la justícia i els
drets humans.

Sobre l'anunci dels presidents Bauzá i Antich (qui a partir de demà serà senador) de col·laborar per defensar els interessos de
Balears a Madrid, Sampol ha lamentat que no ho haguessin fet abans: "si ho haguessin fet fa un any, podrien haver votat
l'esmena que vaig presentar per millorar el nostre finançament i Bauzá tendria 500 milions d'euros més de pressupost. En
canvi, tant PP com PSOE votaren al Congrés en contra dels interessos de Balears". Sampol s'ha mostrat escèptic davant
aquesta col·laboració: "no me'ls crec, quan PP i PSOE diuen que s'uneixen per defensar-nos jo tremol, perquè sempre que
s'han ajuntat ha estat per perjudicar-nos".

En qualsevol cas, i per tal que aquest "front comú" sigui efectiu, Biel Barceló ha avançat que el PSM-EN durà al Parlament
les propostes concretes que Bauzá i Antich podran defensar davant l'Estat: "les propostes les tendran damunt la taula:
referides a finançament autonòmic, als fons europeus, a les inversions pressupostàries de cada any als pressuposts generals de
l'Estat, a solucionar el reconeixement de la insularitat, el transport aeri i marítim, la gestió aeroportuària, etc".

El senador del PSM-EN considera que el repte principal dels representants de les Illes Balears a les Corts Generals
espanyoles és "superar el provincianisme": "fins que no superem aquest provincianisme que ens fa renegar de la nostra
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llengua i consentir que ens espoliïn els recursos fiscals, no superarem bona part dels nostres problemes". I, per a Sampol, la
manifestació més clara d'aquest provincianisme és votar a partits que envien a Madrid a representants que "no defensen els
interessos dels ciutadans de les Illes Balears, sinó que únicament obeeixen al dictat del seu partit".
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PSM-IV-ExM considera que la supressió de Política Lingüística
demostra que el PP actua contra el català
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa considera que la supressió de la Direcció General de Política Lingüística del govern
és un error greu i inacceptable, i demostra que un dels objectius del nou president, José Ramón Bauzá (PP), és perjudicar la
llengua catalana i posar entrebancs al procés de normalització lingüística.

PSM-IV-ExM constata que encara queda molta feina per fer per assolir la plena igualtat entre el català i el castellà, recorda
que segons el que estableix l’Estatut, el govern té l’obligació legal de promoure tant el coneixement com l’ús de la llengua
catalana i reclama que no es faci cap passa enrere en aquesta qüestió. En aquest sentit, nacionalistes i ecosocialistes afirmen
que la supressió de la Direcció General de Política Lingüística va contra l’esperit de l’Estatut i de la llei de normalització
lingüística, i és un entrebanc al desenvolupament del procés social de normalització lingüística.

La coalició apunta que precisament ara, quan el nostre país ha acollit un nombre considerable de població nouvinguda, les
administracions públiques han d’afavorir més que mai la integració social, i les polítiques lingüístiques inclusives són
necessàries per tal que el català sigui la llengua de cohesió social. La conclusió, per tant, hauria de ser que aquestes polítiques
lingüístiques tenguessin un referent polític clar en una Direcció General, i que estiguessin dotades dels recursos econòmics
suficients.

PSM-IV-ExM considera que aquest gest del nou govern de José Ramón Bauzá demostra que la llengua pròpia de les Illes
Balears acabarà pagant les retallades del PP.
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PSM-IV-ExM, preocupats perquè el concurs públic per explotar
les línies marítimes entre les illes i la península pugui quedar
desert
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca ha expressat la seva preocupació davant la possibilitat
que el concurs públic per a explotar les línies de servei públic entre les Illes i la Península quedi deserta. També ha posat de
manifest la poca implicació del Ministeri de Foment per fer del transport marítim de passatgers de les Illes una realitat de
comunicació viable

El retall de l’aportació econòmica del Ministeri de Foment per a la contractació del servei marítim de les línies entre les Illes
i la Península declarades de servei públic posa en perill la continuïtat d’aquest servei, i deixa de nou la comunicació per mar
de les Illes en una situació molt precària, d’alts preus i poques freqüències.

Efectivament, la comunicació marítima entre les Illes i la Península és una competència de l’Estat que gestiona el Ministeri
de Foment. Per tal de millorar el servei i garantir unes freqüències i uns preus assequibles, algunes línies entre les Illes i la
Península van ser declarades com a servei públic per part de Foment, el qual es comprometia a aportar recursos per a la
contractació dels esmentats trajectes.

El grup parlamentari de nacionalistes i ecosocialistes considera que la realitat és, emperò, que la comunicació marítima de les
Illes amb la Península no ha estat tractada mai per part del Ministeri de Foment com una necessitat de primer ordre per a una
comunitat insular. Les línies declarades de servei públic mai han tingut ni unes freqüències ni uns preus adequats que facin
del transport marítim de passatgers com una alternativa viable al transport aeri.

El PSM-IV-ExM reclama per tant de l’Estat una implicació en forma de declaracions de servei públic i de dotació econòmica
per tal què un servei bàsic per als illencs sigui viable i accessible.
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‘Bauzà i la corrupció’
 

En el discurs d'investidura, Bauzá deia textualment que hi ha hagut persones "i fins i tot partits" que han tret un benefici propi
de la gestió pública, que això és intolerable i no ha de tornar passar. Quins partits, Sr. Bauzà? Un d'ells, és el PP? Si és així,
tornarà els doblers del "benefici propi", intolerable, que n'ha obtingut? Biel Barceló li ho ha demanat, però Bauzá no ha
contestat.

Avui ha dit Bauzà que encomanarà auditories internes per conèixer l'estat exacte dels comptes públics. Deixem de banda
que del que se'n diu "auditories" és d'una altra mena de documents, o que no es veu quina informació addicional n'extreurà
d'informes de la intervenció que no obtendria ordinariàment (Rajoy ha dit auditories idò auditories); ell, que faci
auditories. Més m'interessa si es tracta de depurar responsabilitats; en aquesta línia, Biel Barceló li ha demanat: va encomanar
auditories de la situació econòmica del PP quan en va esdevenir president? Els ha investigat els comptes? Bauzà no ha
respost.

De fet, la contrarèplica ha estat una intervenció llegida sense ni un sol esment a la intervenció que havien fet Antich i Barceló
(Antich, per cert, ben de retirada i amb síndrome de lame duck).

Barceló li ha demanat si convidaria la regidora trànsfuga d'Alcúdia (trànsfuga perquè se n'ha desentès de la candidatura i les
agrupacions locals, com del parer dels partits que representa, PSM-IV) a participar de l'equip de govern municipal. Bauzà ha
contestat que té un pacte amb el PSM (com gosa dir al secretari general del PSM que té un pacte amb el PSM?) i que és el
PSM "regional" el que actua malament perjudicant els interessos d'Alcúdia que són... que governi el PP! Seguint aquesta
lògica, el PSM va errat, la regidora trànsfuga va bé, i ell, naturalment, dóna suport a qui va bé. És un raonament que, superada
la perplexitat, i més enllà del cas d'Alcúdia, hauria de suscitar preocupació.

A tot això, ha afirmat que l'únic dirigent polític que ha actuat contra la corrupció, és ell. De res ha servit que Biel Barceló li
recordés els motius pels quals el govern estava en minoria ni que les llistes de PSM-IV-Entesa no tenien imputats... Ell és
"l'únic". Idò.

Encara no sabem si les bones paraules contra la corrupció són de bona fe (mesclada amb un punt de prepotència), si és que es
sent un escollit i que, per tant, ell sempre va bé (tant quan fa blanc com quan fa negre), o si tot plegat és pur cinisme i càlcul.
S'anirà veient. El cas d'Alcúdia n'és una prova de toc, el posicionament del Govern en els casos judicials, també. De moment:
qui està escaldat de PP, d'aigua freda tem.
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